

التاريخ: ١٤ يوليو ٢٠٢١ م

## الموضوع: النتائج المالية غير المدققة للنصف الأول لعام ٢٠٢١ م

يسر الشركة العمانية للاتصالات ش.م.ع.ع (عمانTEL) الإعلان عن النتائج المالية الأولية غير المدققة للمجموعة لفترة الستة أشهر المنتهية في ٣٠ يونيو ٢٠٢١ م.

### ملامح عن البيانات المالية:

مجموعة عمانTEL				بالمليون ريال
الفترة (يناير - يونيو ٢٠٢١ م)				
% التغيير	التغير بالأرقام	٢٠٢٠	٢٠٢١	
% ٤٤	(٤٧,٩)	١٢٤٢,٠	١١٩٤,١	الإيرادات
% ٤٤	(٢٢,٣)	٥٠٢,٢	٤٨٠,٠	الربح قبل الفوائد والضرائب والإهلاك
		% ٤٠	% ٤٠	هامش الربح قبل الفوائد والضرائب والإهلاك
% ٨	٨,١	١٠٠,٥	١٠٨,٦	صافي الأرباح
		% ٨,١	% ٩,١	هامش صافي الربح
				المنسوب إلى مساهمي الشركة
% ٣٥	٨,٤	٢٤,٠	٣٢,٤	حقوق الأقلية
% ٠	(٠,٣)	٧٦,٥	٧٦,٢	صافي الأرباح
		١٠٠,٥	١٠٨,٦	

### الأداء المحلي

الأداء المحلي				بالمليون ريال
الفترة (يناير - يونيو ٢٠٢١ م)				
% التغيير	التغير بالأرقام	٢٠٢٠	٢٠٢١	
% ٨,٨	(٢٢,٤)	٢٨٨,١	٢٦٥,٧	الإيرادات
% ٢,٢	١,٦	٩٢,٩	٩٤,٥	الربح قبل الفوائد والضرائب والإهلاك
		% ٣٢	% ٣٦	هامش الربح قبل الفوائد والضرائب والإهلاك
% ١٤	٤,٣	٣١,٨	٣٦,١	صافي الأرباح
		% ١١,٠	% ١٣,٦	هامش صافي الربح



## العمليات المحلية في السلطنة

شهدت العمليات المحلية في السلطنة اداء جيدا خلال الربع الثاني من عام ٢٠٢١ على الرغم من التحديات الكبيرة التي نتجت عن إنتشار جائحة كورونا، حيث بلغ صافي الارباح ٣٦,١ مليون ريال أي بزيادة قدرها ١٤٪ مقارنة بذات الفترة من العام ٢٠٢٠م. ويعود ذلك الى تحقيق هامش أعلى في مبيعات الساعات وكذلك نمو خدمة الهاتف المتنقل للدفع الآجل (نمو سنوي بنسبة ١٩,٥٪) وايرادات النطاق العريض الثابت (١٠,٧٪). كما ساهمت إجراءات تخفيض المصروف التشغيلية والإدارية في تحسين النتائج.

## مجموعة زين

خلال النصف الأول من عام ٢٠٢١م، حققت مجموعة زين ايرادات بلغت ٢,٥ مليار دولار أمريكي، بينما بلغ صافي الربح ٢٨٥ مليون دولار أمريكي.

وقد أوصى مجلس الإدارة في الاجتماع الذي عقده اليوم بتاريخ ١٤ يوليو ٢٠٢١م، بتوزيع أرباح نقدية نصف سنوية بقيمة ١٠ فلس للسهم الواحد وذلك ضمن التزامها بسياسة توزيع الأرباح السنوية للشركة بما قيمته ٣٣ فلس للسهم الواحد كحد أدنى.

## النتائج المذكورة أعلاه خاضعة لمراجعة لجنة التدقيق وموافقة مجلس الإدارة.

سعود بن منصور المزروعي  
أمانة سر الشركة



Date: 14<sup>th</sup> Jul, 2021

## Unaudited financial results for the six months ended 30 June 2021

Oman Telecommunications Company S.A.O.G (Omantel. MSM: OTEL), is pleased to announce the initial unaudited results for the six months ended 30 June 2021

### Group Financial Highlights:

Omantel Group				
In RO Mn	Year to Date (Jan-June '21)			
	2021	2020	In Fig	In %
Revenue	1194.1	1242.0	(47.9)	-4%
EBITDA	480.0	502.2	(22.3)	-4%
<b>EBITDA %</b>	<b>40%</b>	<b>40%</b>		
<b>Profit for the period</b>	<b>108.6</b>	<b>100.5</b>	8.1	8%
<b>Net Profit %</b>	<b>9.1%</b>	<b>8.1%</b>	-	-
Attributable to Shareholders of the company	32.4	24.0	8.4	35%
Non-controlling interest	76.2	76.5	(0.3)	0%
<b>Profit for the period</b>	<b>108.6</b>	<b>100.5</b>		

### Domestic performance

Domestic performance				
In RO Mn	Year to Date (Jan-June '21)			
	2021	2020	In Fig	In %
Revenue	265.7	288.1	(22.4)	-8%
EBITDA	94.5	92.9	1.6	2%
<b>EBITDA %</b>	<b>36%</b>	<b>32%</b>		
<b>Profit for the period</b>	<b>36.1</b>	<b>31.8</b>	4.3	14%
<b>Net Profit %</b>	<b>13.6%</b>	<b>11.0%</b>	-	-



**Oman:**

Oman Domestic operation continued its impressive performance in Q2-2021 despite the business disruptions witnessed resulting from Covid-19 pandemic. Net profit for the six months ended June 2021 stands at RO 36.1 Mn which is a growth of 14% in comparison to Year 2020 performance. This is mainly due to realization of higher margin on Capacity sales, impressive growth in Postpaid Mobile (YOY growth of 19.5%) and Fixed broad band revenue (10.7%). This was further supplemented by a reduction in Operation and Maintenance costs on account of proactive cost optimization measures.

**Zain Group**

For the six months ended June 2021, Zain group generated consolidated revenue of USD 2.5 bn, while consolidated net income reached USD 285 Mn.

The Board of Zain Group at the meeting held on 14<sup>th</sup> July 2021 recommended to pay a half-year dividend of 10 fils per share as part of the minimum 33 fils annual dividend policy.

**The above results are subject to the review of the Audit Committee and approval of the Board.**



سعود بن منصور المزروعي  
أمينة سر الشركة

